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P R O T O K Ó Ł  Nr XX/2016 

z XX sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 22 sierpnia 2016 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 8:30 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XX sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016-2020, 

3) pozbawienia drogi na terenie Gminy Kraszewice kategorii drogi gminnej. 

8. Wnioski i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na wnioski. 

10. Zakończenie obrad sesji.     

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano uwag i zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy.                                  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XX Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Adrian Kruszakin.  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XIX sesji Radny Jan Kędzia oznajmił, że protokół                 

z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował o przyjęcie 

protokołu bez odczytania.   

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                    

z XIX sesji Rady Gminy w dniu 27 czerwca 2016 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
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Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym               

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 27 czerwca 2016 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

- 8.07 – Komisja Oświaty,  

- 12.08 – Komisja Rolnictwa, 

- 17.08 - Komisja Budżetu 

Ponadto odbyły się nw. spotkania z udziałem radnych Rady Gminy: 

- 3.07 – Święto Gminy Kraszewice; podziękowania za pomoc w organizacji 

festynu, szczególnie dla radnego A. Kruszakina za pomoc w przeprowadzeniu 

turnieju koszykówki; 

- 10.07 – Gminne Zawody Sportowo – Pożarnicze w Kuźnicy Grabowskiej; 

podziękowania dla organizatorów – radego S. Gołdyna oraz sołtysa                         

L. Owczarka; 

- 20.08 – II Turniej Piłki Nożnej o Puchar Wójta Gminy Kraszewice; 

- 21.08 – udział Przewodniczącego Rady Gminy w dożynkach gminnych                 

w Czajkowie.  

 

Następnie głos zabrali przewodniczący komisji: 

Radna Adela Puchała przekazała informację z posiedzenia Komisji Oświaty, 

która odbyła się w dniu 8.07. br. Tematem komisji była analiza arkuszy 

organizacyjnych szkół i przedszkola na nowy rok szkolny 2016/2017. Od 

nowego roku szkolnego planowane są zmiany w zakresie funkcjonowania 

oświaty, polegające na stopniowym wygaszaniu gimnazjów oraz 

przywróceniu ośmioklasowej szkoły powszechnej. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jeżeli chodzi o oświatę, to znajdujemy się                   

w punkcie wyjścia. Obecnie funkcjonują jedynie spekulacje odnośnie wejścia 

w życie nowych uregulowań, tj. likwidacji gimnazjów, które mają być 

wcielone do szkół podstawowych. Zachodzi pytanie, czy zostanie utrzymany 

dyrektor gimnazjum, kiedy w wyniku wygaszania po upływie dwóch lat 

pozostanie tylko jeden oddział. Na dzień dzisiejszy nie ma gotowych 

rozwiązań, które zapewne zostaną ogłoszone w odpowiednim czasie. Wójt 

Gminy dodał, że w dyskusji na temat oświaty nie są brane pod uwagę głosy 

samorządu, nikt nie zaprasza organów prowadzących do rozmów. Nie ma 

zatem jasności, jak planować budżet na rok 2017 jeżeli chodzi o oświatę. 
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Radna Adela Puchała zwróciła uwagę, że arkusze organizacyjne opracowano                  

w wersji roboczej, która ulegnie zmianie w pod koniec sierpnia ze względu na 

planowane zmiany przepisów ze strony MEN. 

Po analizie arkuszy organizacyjnych szkół komisja sformułowała następujące 

wnioski: 

- w szkołach podstawowych w klasach IV – VI oraz I – III gimnazjum 

występuje nieparzysta ilość oddziałów, można więc zajęcia wychowania 

fizycznego czy języka obcego prowadzić zarówno w grupach oddziałowych, 

międzyoddziałowych i międzyklasowych, 

- zajęcia z wychowania fizycznego nie muszą być realizowane przez jednego 

nauczyciela w wymiarze 4 godzin, można prowadzić zajęcia w systemie 

klasowo – lekcyjnym 3 godz., a jedna godzina może być prowadzona przez 

innego nauczyciela fakultatywnie (Rozporządzenie MEN z dnia 09 sierpnia 

2011 r. w sprawie dopuszczalnych form realizacji obowiązkowych zajęć w-f), 

- zajęcia z informatyki w danym oddziale powinno prowadzić dwóch 

nauczycieli jednocześnie w dwóch pracowniach komputerowych                             

w gimnazjum i szkole podstawowej, 

- nauczyciele przedmiotu powinni uzupełniać etat w innej szkole, jeżeli 

brakuje im godzin do pełnego etatu w macierzystej szkole, 

- korzystanie z sali gimnastycznej przy gimnazjum w godzinach 

popołudniowych powinno się odbywać z pierwszeństwem dla dzieci                         

i młodzieży trenującej w klubach sportowych na terenie gminy; pozostałe 

grupy oraz dorośli mogą korzystać z sali w godzinach wieczornych (wniosek 

radnego A. Kruszakina). 

Zdaniem radnej, należy w miarę możliwości wprowadzać oszczędności                   

w oświacie, aby nie marnować środków publicznych. 

Radny Jan Kędzia omówił sprawy poruszane na posiedzeniu Komisji 

Rolnictwa, które odbyło się dnia 12.08. br. W komisji udział wzięli: Wójt 

Gminy, Kierownik Zespołu Doradczego w powiecie ostrzeszowskim WODR 

- p. Jan Kałużny, Doradca Zespołu Doradczego WODR – p. B. Garncarek 

oraz p. M. Sowizdrzał. Tematem komisji było przedstawienie Informacji                  

o działalności na terenie gminy Ośrodka Doradztwa Rolniczego,  

przedstawienie Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020,               

a także Informacja na temat prowadzonych usług i handlu w naszej gminie, 

możliwość pomocy Samorządu Gminy Kraszewice w utworzeniu Zakładu 

Pracy dających nowe miejsca pracy, w szczególności dla kobiet. 

Sprawozdanie z działalności ODR przedstawił p. Jan Kałużny, który również 

udzielał odpowiedzi na pytania członków komisji. Informację na temat 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 przedstawiła                   

w formie prezentacji p. Garncarek. Natomiast, pan Wójt omówił punkt 

dotyczący prowadzonych usług i handlu w naszej gminie oraz przedstawił 

aktualne dane z gminnej ewidencji przedsiębiorców. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała wniosek o wystąpienie do Kół Łowieckich w sprawie 

przeprowadzenia odstrzału populacji dzików na terenie gminy, które są 

nosicielami choroby Afrykański Pomór Świń. 
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Radny Jan Wojtaszek przedstawił podsumowanie Komisji Budżetu, która 

odbyła się dnia 17.08. br.  

„Głównym tematem były zmiany w budżecie. Na komisji został odczytany 

wniosek Spółki Wodnej, która wnioskuje o 10 tys. zł. Wniosek został 

oddalony na Komisję Rolnictwa, gdzie będzie dyskutowany. Projekt uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej nie był w porządku obrad. 

Jedyne zmiany, jakie wprowadziliśmy do projektu uchwały były zmiany, 

które dotyczyły szkół, chodziło o to, że środki w ramach otrzymania od 

Ministra Finansów zawiadomienia o subwencji 6 tys. zł zostały równo 

rozdzielone na szkoły po 2 tys. zł. Komisja zmieniła, przegłosowaliśmy to 

jednogłośnie po 2.500 zł dla Szkoły Podstawowej w Kraszewicach                        

i w Kuźnicy Grabowskiej, 1.000 zł dla Szkoły w Głuszynie.” 

„Został złożony wniosek przez radnego Kędzia, żeby wystąpić w programie 

Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie wsparcia inwestycji 

związanych z rozbudową sieci wodociągowej. Wniosek został przyjęty 

jednogłośnie, do dyskusji na sesji.” 

Radny Jan Kędzia przedstawił treść Rozporządzenia Ministra Rolnictwa               

i Rozwoju Wsi z dnia 14.07.2016 r. w sprawie szczegółowych warunków                 

i trybu przyznawania oraz wypłaty pomocy finansowej na operacje typu 

„Gospodarka wodno-ściekowa” w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji 

związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów 

małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną                             

i w oszczędzanie energii” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich 

na lata 2014–2020. Zgodnie z treścią rozporządzenia najpóźniej w IV 

kwartale br. zostanie ogłoszony nabór wniosków o dofinansowanie zadań                  

w zakresie gospodarki wodno-ściekowej na lata 2014-2020 w ramach PROW. 

Informację w sprawie naboru radny uzyskał podczas spotkania z Marszałkiem 

K. Grabowskim. Rozporządzenie określa wysokość pomocy, która jest 

przyznawana w wysokości 63,63% kosztów kwalifikowalnych. Pomoc jest 

przyznawana do wysokości limitu, który w okresie realizacji Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014–2020 wynosi 2.000.000 zł na 

beneficjenta. Dalej w § 11 określono kryteria udzielania dotacji na podstawie 

konkretnych punktów, którymi są: 

- podstawowy dochód podatkowy gminy w przeliczeniu na 1 mieszkańca; 

- jeżeli planowana operacja przewiduje przebudowę sieci wodociągowej, 

która została wybudowana przed 2000 rokiem.  

Zgodnie z informacją uzyskaną w Urzędzie Marszałkowskim jest duża szansa 

na pozyskanie dofinansowania wymiany rur azbestowych w sołectwie 

Kraszewice nr 2. Wodociąg został wybudowany w 1962 roku. 

Radny zgłosił wniosek w sprawie potrzeby opracowania wniosku do naboru               

w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, który to 

odbędzie się w IV kwartale 2016 r., w dziale Gospodarka wodno – ściekowa, 

na podstawie Rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia                     

14.07.2016 r.    
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wniosek zostanie 

rozpatrzony w punkcie 8. Wnioski i zapytania radnych. 

Radny Marcin Cichosz przedstawił sprawozdanie z posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej, która odbyła się w dniu 24 czerwca 2016 r. i dotyczyła kontroli 

rozliczenia dotacji na działalność sportową prowadzoną na terenie gminy za 

rok 2015. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Finansowanie za pracę trenerów w Masovii z budżetu gminy,                              

a w Łużyczance ze dotacji własnych. Nie rozumiem, co to znaczy. Czy taki 

system finansowania odbywa się na czyś wniosek?” 

Radny Marcin Cichosz wyjaśnił, że zgodnie z posiadanymi dokumentami 

utrzymanie trenera Masovii pokrywane jest z budżetu gminy, a LKS 

Łużyczanka ponosi wydatki na ten cel ze środków własnych. Kluby sportowe 

są finansowane w ramach przyznanych dotacji, a LKS Masovia otrzymuje 

dodatkowe środki z budżetu poza dotacją. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że finansowanie trenera LKS Masovia z budżetu 

gminy nie jest nową sytuacją. Taki system stosowany jest już od kilku lat. Po 

awansowaniu klubu do klasy okręgowej była konieczność posiadania drużyny 

młodzieżowej, której trener był finansowany z budżetu gminy. Następnie klub 

zakwalifikowano do niższej klasy, jednak sposób finansowania pozostał 

niezmieniony. Kontrola dotyczy roku 2015. Na dzień dzisiejszy zawarto 

umowy z dwoma trenerami i od II półrocza bieżącego roku wprowadzono  

zmiany polegające na tym, że LKS Masovia, jak i LKS Łużyczanka mają 

własnego trenera. Natomiast, zmiany od przyszłego roku idą w kierunku 

finansowania trenera w ramach dotacji przekazywanej dla klubów.   

Radna Adela Puchała zapytała, czy planuje się wprowadzenie w życie planów 

odnośnie jednej drużyny seniorów na terenie gminy. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że gmina nie ma wpływu na połączenie 

zawodników obu klubów w jedną drużynę. Jest to decyzja członków walnego 

zgromadzenia, prezesów oraz zawodników. Kluby sportowe są podmiotami 

niezależnymi i samodzielnie decydują o wszelkich zmianach.  

Wójt Gminy dodał, że kluby sportowe funkcjonują jako odrębne 

Stowarzyszenia. Gmina nie może nakazać likwidacji klubu. Jedynym 

rozwiązaniem jest nie przyznanie dotacji, co spowoduje likwidację jednego                

z nich. Rozmowy idą w kierunku utworzenia na terenie gminy jednej drużyny 

dla seniorów i jednej młodzieżowej. Decyzja w tej sprawie należy jednak do 

klubów. Zarówno klub Masovia, jak i Łużyczanka prowadzą rozgrywki                   

w klasie B, będą więc traktowane jednakowo. Dodatkowe środki planuje się 

przyznać dla LKS Łużyczanka na utrzymanie Gminnego Klubu Sportowego 

„Orlik Kraszewice” oraz dla Klubu Sportowego Play Basket. Natomiast, 

drużyny seniorów będą traktowane jednakowo. Finansowanie trenera będzie 

się odbywać w ramach dotacji przyznawanej dla klubów.  
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Radny Adrian Kruszakin zwrócił uwagę, że niektóre kluby opłacają rachunki 

za energię w ramach dotacji, a inne są finansowane z budżetu gminy. Chodzi 

o energię zużywaną przez kluby na stadionach oraz w sali sportowej. 

Zachodzi więc pytanie, czy planuje się ujednolicenie płatności w tym 

zakresie, tak aby wszystkie kluby były traktowane jednakowo.  

Skarbnik Gminy odp., że faktury za energię zużywaną na stadionie                          

w Kuźnicy Grabowskiej są wystawiane na Klub Sportowy Łużyczanka, który 

jest również płatnikiem. Umowa dostawy energii jest zawarta z klubem 

sportowym. Natomiast, stadion w Kraszewicach jest połączony z orlikiem, 

którego właścicielem jest gmina, która jest również płatnikiem faktur za 

energię. Po sporządzeniu umowy użyczenia stadionu w Kraszewicach na  

rzecz klubu Masovia kwestia płatności zostanie wyjaśniona. Należy się 

zastanowić, w jakim kierunku ujednolicić płatność, czy w ramach dotacji 

klubu, czy z budżetu gminy.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że jeżeli chodzi o salę sportową, to płatnikiem za 

energię są wszyscy użytkownicy sali, łącznie z klubami sportowymi. 

Natomiast, właścicielem stadionu w Kraszewicach jest gmina, a stadionu                 

w Kuźnicy Grabowskiej - LKS Łużyczanka. Klub Masovia może na 

podstawie umowy użyczenia z gminą zawrzeć umowę na dostawę energii                  

i tym samym zostanie obciążony rachunkami za energię w ramach dotacji. 

Należy podjąć konkretne ustalenia, a wcześniej przeanalizować sprawę                      

z radcą prawnym. Na pewno gmina będzie dążyć do przestrzegania zasady 

jednakowego traktowania wszystkich klubów.  

Radna Małgorzata Broniecka zwróciła uwagę na zastrzeżenia Komisji 

Rewizyjnej w sprawie wydatków na zakup środków czystości w kwocie 

2.013,00 zł oraz rachunku za okna w budynku szatni w kwocie 2.558,38 zł. 

Wymiany okien nie zrealizowano. Radna zwróciła się do prezesa LKS 

Masovia o zajęcie stanowiska w tej sprawie.  

Prezes LKS Masovia Stanisław Bąkowski odp., że wymiana okien jest                     

w trakcie realizacji. Klub jako gospodarz stadionu ustala kolejność 

wykonywania zadań. Najpierw należy przeprowadzić remont przyłącza wody, 

a następnie kolejne zadania. Okna zostały zakupione, a firma Domex 

nieodpłatnie przeprowadzi montaż. Natomiast, co do środków czystości, to 

zostały zakupione za ww. kwotę i wykorzystane zgodnie z przeznaczeniem. 

Nie ma innej odpowiedzi na zadane pytanie. 

Skarbnik Gminy zwrócił uwagę na konieczność okazania zrozumienia dla 

działalności klubu. Prawdopodobnie po dokonaniu kilku zakupów 

wystawiono fakturę zbiorczą, gdzie ujęto wydatki z dłuższego okresu. Na 

pewno nie ma w tym zakresie nadużyć. 

Prezes LKS Masovia Stanisław Bąkowski przekazał zaproszenie na treningi 

piłkarskie, gdzie można przyjrzeć się działalności klubu. Stroje zawodników 

muszą być czyste, pomieszczenia należy regularnie sprzątać, stąd oczywiste 

wydatki na środki czystości. Mieszkańcy całej gminy korzystają ze stadionu 

oraz obiektu orlik. Natomiast, na stadionie w Kuźnicy Grabowskiej poza 

meczami nie odbywają się inne spotkania, czy treningi. Klub Masovia nie 
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przekroczył wydatków w zakresie przyznanej dotacji, stąd zastrzeżenia nie są 

zrozumiałe.  

Prezes LKS Łużyczanka, Leon Owczarek odp., że nie zgadza się ze 

stwierdzeniem, że na stadionie w Kuźnicy Grabowskiej nic się nie dzieje.               

W ostatnim czasie odbyły się zawody w powożeniu zaprzęgami konnymi,               

a także dożynki gminne oraz zawody sportowo – pożarnicze.  

Wójt Gminy stwierdził, że najprościej jest nie prowadzić działalności, wtedy 

nie będzie zużycia środków czystości, ani innych wydatków. Oba kluby są 

zaangażowane w równym stopniu w działalność sportową. Obecnie chodzi                 

o uporządkowanie spraw klubów, a nie o kierowanie wobec siebie 

wzajemnych oskarżeń.  

Radny Jan Kędzia zwrócił uwagę, że budżet gminy za rok 2015 przyjęto 

podczas sesji w dniu 27.06. br. Zatem dyskusja w sprawie wydatków za rok 

ubiegły jest bezprzedmiotowa.  

Radna Małgorzata Broniecka zwróciła uwagę na wniosek komisji, zgodnie               

z którym gospodarz LKS Masovia nie realizuje obowiązków zawartych               

w umowach. Większość zadań wykonuje prezes osobiście, jednak praca 

gospodarza nie jest widoczna, chociaż pobiera uposażenie w wysokości 300 

zł miesięcznie.  

Prezes LKS Masovia Stanisław Bąkowski wyjaśnił, że gospodarz klubu 

znajdował się w trudnej sytuacji, jednak obecnie wykonuje na bieżąco 

powierzone zadania. Jeżeli zdaniem radnych należy dokonać zmian na ww. 

stanowisku, to można zaproponować inną osobę.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Zrobić zmianę umowy jest bardzo prosto, nie ma problemu, a co do zużycia 

na hali sportowej jest trudno to rozwiązać. Połączenie klubów, skoro wójt 

idzie w tym kierunku i jest opinia społeczeństwa oraz sponsorów, którzy są za 

tym, aby stworzyć jeden klub seniorów, a w Kuźnicy młodzieżówkę, to 

myślę, że my jako Rada też się przychylimy i naprawdę w tym kierunku 

trzeba podjąć konkretne kroki.” 

Radna Adela Puchała zwróciła uwagę na wniosek komisji, aby wykorzystać 

gminny bus na wyjazdy na zawody i turnieje oraz zapytała, czy takie 

rozwiązanie będzie korzystne finansowo dla gminy. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że chodzi tutaj o 9-osobowy bus gminny przeznaczony 

do dowozu dzieci do szkoły w Jeleniach. Jednak gmina nie może 

wynajmować ww. pojazdu. Za transport zawodników trzeba pokryć wydatki 

na paliwo oraz opłacić wynagrodzenie kierowcy.  

Skarbnik Gminy dodał, że za przejazdy służbowe prywatnym pojazdem 

należy się zwrot kosztów podróży dla pracowników Urzędu oraz radnych. Nie 

dotyczy to jednak zawodników klubów sportowych. Należy się na spokojnie 

zastanowić oraz dokonać stosownych obliczeń, czy bardziej korzystny od 

strony finansowej będzie transport własnym pojazdem, czy wynajem busa 

gminnego. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 
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„Do transportu młodzieży na zajęcia poza teren gminy należy wykorzystać 

autobusy gminne, które są do dowozu dzieci. W przetargu zrobić zapis, że ma 

obowiązek także dowozić na zawody sportowe, płacimy wtedy od kilometra              

i sprawa jest rozwiązana.”  

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że w umowie z przewoźnikiem, który realizuje 

dowozy uczniów w nowym roku szkolnym zawarto zapis, zgodnie z którym 

w razie potrzeby firma zapewnia przewóz na zajęcia sportowe lub kulturalne 

stosownie do potrzeb. W tym wypadku chodzi jednak o transport małej liczby 

osób, gdzie nie ma potrzeby korzystania z dużego autobusu.  

 

W sprawie informacji nie zgłaszano innych uwag i zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe informacje do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, co następuje: 

„Chciałem podziękować Panu Wójtowi, radnym, radnemu Gatkowskiemu za 

to, że udało się tą drogę w Racławicach dokończyć. Drugi temat jest odnośnie 

tego programu Aktywne Sołectwa, w sumie to program jest dla 

poszczególnych sołectw za aktywność. Ja nie ukrywam, że my jako sołectwo 

mamy inne potrzeby, to znaczy mamy plany, które zgłaszałem: zakup krzeseł, 

które się kwalifikują do tego programu, mamy także zakup telewizora lub  

projektora dla klubu fitness. Sprawa była dyskutowana z panią sołtys, z grupą 

odnowy wsi i godzimy się na to, żeby na konto Racławic ten sprzęt został 

zakupiony. Z tym, że nie ukrywam, że z takim wnioskiem wystąpimy                       

o krzesła i o projektor, czy ewentualnie telewizor. 

W nawiązaniu do wypowiedzi pana Skarbnika i pana Wójta wszystkie 

projekty muszą być złożone pod regulamin. Można napisać piękny projekt, 

ale jak nie będzie pod regulamin, to i tak ten projekt nie przejdzie. Odnośnie 

tego projektu, który się nie załapał na ul. Kwiatowej, to ja tutaj sobie 

zrobiłem taką rozpiskę. Maksymalna ilość punktów można było uzyskać 78 

punktów i 53 punkty były premiowane do pozycji 102, ul. Kwiatowa była na 

113 pozycji, brakowało jej tylko jednego punktu i dlatego mam takie małe 

uwagi. Musimy w tym kierunku podjąć działania, żeby na przyszły rok nasze 

projekty przechodziły. Przede wszystkim punktowany jest fundusz sołecki do 

trzech punktów, a tu chodziło o jeden punkt tylko. Udział sołectwa                        

w poprzednich edycjach. Jeżeli ktoś brał udział w poprzednich edycjach i się 

nie załapał, to jest jeden punkt. Ale, bardzo ważna jest data wpływu wniosku, 

jeżeli np. 102 wnioski były punktowane, jeżeli ul. Kwiatowa byłaby 

wcześniej, to miałaby więcej punktów. Można składać trzy wnioski, z tym że 

na następny wniosek jest ten ważny dodatkowy jeden punkt. Chciałbym 

złożyć wniosek odnośnie stworzenia sformalizowanej grupy odnowy wsi.” 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wniosek należy złożyć                   

w punkcie 8. Wnioski i zapytania radnych.  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XX/115/2016 w sprawie  

zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2016 rok. 

która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2016 

– 2020. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek poruszył następujące sprawy: 

- zwrócił uwagę na dane zawarte w tabeli w załączniku nr 1 do uchwały, 

gdzie jako dochody ze sprzedaży majątku wpisano wartość „0”, stąd pytanie, 

czy wpłynęła wpłata z tytułu sprzedaży nieruchomości przy ul. Wieluńskiej; 

- zapytał, jak wygląda sprawa dochodów z tytułu dzierżawy gruntów                     

w Kuźnicy Grabowskiej oraz dzierżawy działki zakupionej przez gminę od 

parafii, czy grunty są nadal użytkowane. 

Skarbnik Gminy odp., że nabywca nieruchomości przy ul. Wieluńskiej 

uregulował należność zgodnie z wyceną. Jednak ww. środków nie 

wprowadzono do dochodów na prośbę radnego Kędzia. Po określeniu  

przeznaczenia środków ze sprzedaży kwota zostanie wykazana w zmianach 

budżetowych oraz w WPF, na kolejnej sesji. Natomiast, co do drugiego 

pytania, to umowa dzierżawy obowiązuje nadal z użytkownikiem gruntów                 

w centrum Kraszewic. 

Wójt Gminy dodał, że na chwilę obecną nie planujemy przedłużenia umowy 

dzierżawy na kolejny rok, ponieważ być może rozpoczną się prace związane 

z budową przedszkola. Natomiast, jeżeli chodzi o działkę w Kuźnicy 

Grabowskiej, to nie podpisano umowy dzierżawy, ze względu na konieczność 

uregulowania sytuacji prawnej. Decyzja w tej sprawie zostanie podjęta po 

odbyciu zebrań sołeckich. 

Radny Jan Kędzia stwierdził, że zwrócił się z prośbą o nie wprowadzanie do 

budżetu środków ze sprzedaży nieruchomości, aby mieszkańcy na zebraniu 

sołeckim mogli się wypowiedzieć odnośnie ich przeznaczenia. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że radny w imieniu mieszkańców może wnioskować             

o przeznaczeniu środków, jednak decyzja w tej sprawie należy do Rady 

Gminy.  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że użytkownik gruntów w Kuźnicy 

Grabowskiej ma prawo pierwokupu za cenę uzyskaną w wyniku przetargu. 

Zgodnie z prawem nie ma możliwości nabycia gruntów poprzez zasiedzenie.  
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Wójt Gminy wyjaśnił, że w poprzednich latach wielokrotnie zmieniała się 

kwestia własności gruntów. Sprawa będzie konsultowana z radcą prawnym, 

aby udzielić odpowiedzi na kolejnej sesji.  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, 

wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XX/116/2016 w sprawie  

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2016 – 2020, 

która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

3) pozbawienia drogi na terenie Gminy Kraszewice kategorii drogi gminnej. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Wójta Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek poruszył następujące sprawy: 

- zapytał, czy kwestia przejęcia drogi była dyskutowana z władzami powiatu; 

- stwierdził, że do końca września powinna być sporządzona aktualizacja dróg 

gminnych, gdzie należy uwzględnić zmiany wprowadzone niniejszą uchwałą. 

Wójt Gminy odp., że zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami dokonanymi                  

w poprzedniej kadencji, po oddaniu drogi do użytku zostanie ona przyjęta 

przez powiat. Nie ma zatem sprzeciwu ze strony władz powiatu. Natomiast, 

aktualizacja ewidencji dróg gminnych zostanie przyjęta w drodze uchwały               

w terminie do końca września br. Wcześniej należy jednak uzyskać opinie 

gmin sąsiednich oraz powiatu. 

Radny Jan Kędzia zapytał, jaka była kwota dofinansowania budowy drogi 

pozyskana z Urzędu Marszałkowskiego.  

Skarbnik Gminy odp., że inwestycja była realizowana dwa lata temu ze 

środków gminy, powiatu oraz Urzędu Marszałkowskiego, skąd udało się 

pozyskać znaczne dofinansowanie na budowę dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych. Na prośbę radnego podsumowanie zadania zostanie przedstawione, 

po dokładnym sprawdzeniu.  

Radny Jan Wojtaszek przypomniał, że droga została przyjęta od powiatu               

w roku 2007 oraz zapytał, czy nie należało by w treści uzasadnienia dodać 

informacji, że poprzednia uchwała traci moc.  

Radca Prawny Anna Balcerczyk wyjaśniła, że nie ma takiej potrzeby, 

ponieważ nie uchylamy poprzedniej uchwały. 

Wójt Gminy dodał, że aktualna jest uchwała podejmowana obecnie, tym 

samym poprzednia traci moc. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, 
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wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła uchwałę Nr XX/117/2016 w sprawie  

pozbawienia drogi na terenie Gminy Kraszewice kategorii drogi gminnej. 

która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Punkt 8. Wnioski i zapytania radnych. 

1) Radna Małgorzata Broniecka w imieniu całej społeczności sołectwa 

Jaźwiny przekazała radnym oraz sołtysom zaproszenie na dożynki gminne, 

które odbędą się dnia 28.08. br. w Kraszewicach. 

2) Radny Ryszard Ilski zapytał o szczegóły ofert dowozów, które zostały 

złożone w związku z ogłoszonym przetargiem. 

Wójt Gminy odp., że najkorzystniejszą ofertę złożyła firma TRANSMAR 

Usługi Transportowe Mariusz Wrzosek z Czajkowa za kwotę brutto 2.69 

zł/km. Pozostałe oferty złożyli: Konieczny Wojciech za kwotę 3,06 zł/km 

oraz Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej w Ostrowie Wlkp. za 

kwotę 4,54 zł/km. Cena wybranej oferty obowiązuje również na wyjazdy 

zlecone przez gminę poza dowozami uczniów. 

Radny Sylwester Gołdyn zapytał, jak została zorganizowana opieka nad 

dowozami. 

Wójt Gminy odp., że opiekunowie są pracownikami zatrudnionymi przez 

gminę. 

3) Radny Adrian Kruszakin zwrócił się z zapytaniem kierowanym przez 

mieszkańców m. Głuszyna, czy zostanie zamontowany nadajnik sieci internet 

na budynku OSP. 

Wójt Gminy odp., że ze strony gminy zostały wniesione uwagi do umowy               

z  wykonawcą – p. Borkowskim. Ze względu na problemy osobiste 

właściciela firmy, plany zawodowe zostały przesunięte w czasie. Rozmowy           

w tej sprawie zostaną przeprowadzone w bieżącym tygodniu. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kiedy planuje się założenie 

monitoringu w centrum Kraszewic. 

Wójt Gminy odp., że zadanie zostanie zrealizowane w najbliższym czasie. 

4) Radna Małgorzata Broniecka zwróciła uwagę na problem z nawierzchnią 

drogi w Jaźwinach, gdzie miejscami powstały znaczne ubytki 

uniemożliwiające przejazd. 

Wójt Gminy odp., że doraźnie największe ubytki zostaną naprawione. 

Opracowano dokumentację projektową nowej nawierzchni i planuje się 

pozyskanie dofinansowania na realizację zadania.  

5) Radny Jan Wojtaszek złożył następujące wnioski: 

- należy stworzyć sformalizowane grupy odnowy wsi w sołectwach, które nie 

posiadają takich grup; opracować przy pomocy moderatora strategie rozwoju 

wsi dla tych sołectw; 

- zwrócił się z zapytaniem, na jakim etapie jest kwestia opracowania 

aktualizacji statutu gminy Kraszewice. 

Wójt Gminy odp., że ze względu na sezon urlopowy prace nad aktualizacją 

statutu przesunięto na termin późniejszy. Natomiast, co do odpowiedzi na 

pierwsze pytanie, to należy wyjść od regulaminu konkursu, a następnie na tej 
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podstawie opracować projekt zadania oraz kosztorys. W miesiącu styczniu  

sołectwo powinno zgłosić projekt konkretnego zadania do realizacji w ramach 

Odnowy Wsi. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził, że chodzi o zabezpieczenie środków              

w nowym budżecie dla sołectw, które gmina zamierza wytypować do 

konkursów w 2017 roku. Pozwoli to na szybkie złożenie wniosku po 

ogłoszeniu konkursu. O miejscu na liście konkursowej przy jednakowej 

punktacji decyduje data wpływu wniosku. W sytuacji, gdy sołectwo nie 

kwalifikuje się z projektem na dofinansowanie to środki finansowe i tak 

pozostaną w budżecie gminy.  

6) Radny Jan Kędzia zgłosił wniosek w sprawie potrzeby opracowania 

wniosku do naboru w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-

2020, który to odbędzie się w IV kwartale 2016 r., w dziale Gospodarka 

wodno – ściekowa, na podstawie Rozporządzenia Ministra Rolnictwa                     

i Rozwoju Wsi z dnia 14.07.2016 r.  Radny zwrócił się z prośbą o poddanie 

pod głosowanie ww. wniosku. 

Treść wniosku wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

Wójt Gminy odp., że w celu złożenia wniosku konieczne jest wcześniejsze 

przygotowanie projektu gospodarki wodno – ściekowej, gdzie należy 

uwzględnić 88 szt. przyłączy do każdej posesji. Wcześniej kwestie przyłączy 

muszą być uzgodnione z powiatem jako właścicielem drogi oraz                                  

z telekomunikacją i innymi instytucjami. Wniosek radnego można przyjąć, 

jednak aplikowanie o środki jest możliwe dopiero po wykonaniu pełnej 

dokumentacji. Wniosek będzie obejmował modernizację sieci wodociągowej 

oraz oczyszczalni ścieków. Do realizacji zadania prawdopodobnie konieczne 

będzie sporządzenie studium wykonalności. Rozporządzenie ukazało się dość 

późno i nie określa dokładnie, czy nabór odbędzie się w III, czy IV kwartale.  

Nie ma zatem wystarczająco dużo czasu na przygotowanie niezbędnych 

dokumentów.   

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek radnego 

Kędzia w sprawie potrzeby opracowania wniosku do naboru w Programie 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, który to odbędzie się w IV 

kwartale 2016 r., w dziale Gospodarka wodno – ściekowa.  

 W wyniku głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła wniosek. 

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

Nieobecny podczas głosowania radny Marcin Cichosz.  

7) Radny Adrian Kruszakin zapytał, kto powinien się zająć sprawą dewastacji 

znaków drogowych: policja, czy gmina. 

Wójt Gminy odp., że zniszczone znaki drogowe zostały naprawione przez 

pracowników interwencyjnych. Niestety, podobne incydenty mają miejsce 

również w sąsiednich gminach. Sprawa została zgłoszona dzielnicowemu. 
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Punkt 9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania.  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

Punkt 10. Zakończenie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 1145 XX sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  

 

 

   Protokołowała:                             Sekretarz Obrad  

XX sesji Rady Gminy 

/-/ Paulina Gajdka                       

                 /-/ Adrian Kruszakin 
 


